
 
Referat 

fra 
Dansk Kegle Forbunds Hovedbestyrelsesmøde 

lørdag den 2. november 2019 
i 3 F, Nyborg 

********************************************************** 
 
Tilstede: 
Forretningsudvalget: Marita Geinitz (MG), Niklas L. Rejnstrup (NR), Finn Hyldmar (FH)  
Elite udvalget: Jette Stougård (JS) 
Sportsudvalget Classic: Ena Bargholz (EB) 
Ungdomsudvalget: Jesper Nielsen (JN) 
Lovudvalget: Jette Møller (JMØ) 
S.K.U.: Michael Zimmermann (MZ) 
F.K.U.: Svend Jørgensen (SJ) 
Tovholder: Marianne Jensen (MJ) 
 

DAGSORDEN: 
 
   

   1.) Organisationens opbygning ved Jan Darfelt fra D.I.F. 
   2.) Forslag (ny sportsleder + Kamera til streaming) 
   3.) Eventuelt 
  
 
 
ADD: 1 Organisationens opbygning 
 
Marita bød velkommen. Herefter overtog Jan Darfelt 
 
Han fortalte lidt om Organisations opbygning, og kom med en faktaboks 
       Faktaboks for Dansk Kegle Forbund 
 
4300 medlemmer 
82 klubber 
0-25 medlemmer 50 klubber 
25-50 medlemmer 16 klubber 
50-100 medlemmer 8 klubber 
Over 100 medlemmer 8 klubber 
 
29 kegleanlæg 
 
2 classic landshold 
4 landshold senior 
4 landshold ungdom 
 



1 repræsentantskab (28 medlemmer) 
1 hovedbestyrelse (16 medlemmer) 
1 Forretningsudvalg (7 medlemmer) 
6 udvalg med hver 5 medlemmer 
4 lokalunioner – hver af disse har repræsentantskab, bestyrelse/forretningsudvalg og et 
antal udvalg. 
 
Turneringer: 
1 1.division og 2 2. division 
14 seniorrækker 
Sj-Kbh.  1 række 
Fyn 1 række 
Jylland 3 rækker 
3 ungdomsrækker 
 
Omsætning ca. 1,95 mill kr. 
DIF: 1,4 mill. Kr. 
Egenindtægter: 0,550 mill.kr (25%) 
 
Derefter skulle der laves et gruppearbejde med følgende opgave: 
 
I skal stifte et nyt Dansk Kegle Forbund. 
 
I tager udgangspunkt i den tid vi nu lever i, samt de data i finder i faktaboksen. 
 
Hvilken organisation er der brug for ? 
 
Beskriv organisationen i relation til nedenstående spørgsmål ? 
 
Giv forslag til struktur ! Hvordan bør organisationen se ud – hvilke organer skal vi bruge for 
at løse de opgaver vi vil løse. 
 
Giv forslag til opgaver som forbundet skal løse – såvel kerneopgaver som 
udviklingsopgaver ? 
 
Giv forslag til målsætninger/ambitioner for organisationen – hvad vil vi opnå ? 
 
Giv forslag til vision – hvad vil vi gerne være? 
 
 
Spørgsmål til refleksion: 
 
Skal der være direkte demokrati – årsmøde med alle klubber? 
 
Skal frivillige fortsat løse alle opgaver – eller skal der gøres plads til professionelle 
løsninger? 
 
Er det realistisk at frivillige kan løse alle opgaver? 



 
Hvor mange udvalg skal der være – hvilke opgaver skal de løse? 
 
Er udvalgene generelt produktive – eller kommer der ikke noget ud af det? 
 
Hvor mange ledelsesniveauer skal der være? 
 
Hvor meget ny teknologi kan erstatte frivillige ledere? 
 
Hvad skal der til for at skabe en effektiv organisation – så det der besluttes også 
udføres/bliver til noget? 
 
Vi blev inddelt i 2 grupper: 
 
Gruppe 1    Gruppe 2 
 
Finn Hyldmar   Marita Geinitz 
Michael Zimmermann   Jesper Nielsen 
Niklas Lykke Rejnstrup   Svend Jørgensen 
Jette Møller    Ena Bargholz 
Marianne Jensen   Jette Stougård 
 
Efter godt halvanden time fremlagde grupperne deres resultat for den anden gruppe, og 
derefter gik grupperne hvert til sit og arbejdede videre. 
 
    
ADD: 2 Forslag: 
 
Marianne fortalte at der ikke var købt kameraer endnu, men Tobias var i gang. 
 
Flyer blev vist på det rigtige papir, og farven blev bestemt til at være grøn. 
 
Jette Stougård overtog eliteudvalget indtil næste rep. møde, og samtidig ønskede hun at 
få en bærbar computer. Dette blev bevilget og Niklas ville tage en med til næste møde. 
 
Johnny Mandau overtog turneringsudvalget indtil næste rep. møde. 
 
Finn overdrog alt fra Henning til Jette Stougård, som ville sætte sig sammen med Johnny 
og se på dette. 
 
Breddestævnet blev diskuteret om dette skulle ligge i turneringsudvalget, og om vi skulle 
køre det på en anden måde. Som tovholder på spor 1 overtog Finn breddestævnet og vil 
sætte sig sammen med en gruppe vedr breddestævne i 2020. 
 
ADD 3: Eventuelt: 
 
Der var ikke noget til dette punkt. 
 



 
Marita ønskede alle en god tur hjem. 
 
Referent 2/11-2019 Finn Hyldmar  


